
 

 

Protokół posiedzenia w trybie zdalnym  

Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo  

w dniu 29 kwietnia 2021 roku o godzinie 9.45 

 

Przewodnicząca Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo prof. dr hab. 

Magdalena Danielewicz otworzyła posiedzenie witając Członków Rady oraz 

zaproszonych Gości. Poinformowała, że posiedzenie prowadzone na platformie meet 

google zostanie nagrane przez protokolanta z Biura Radu Naukowych za pomocą 

dyktafonu i poprosiła o rozpoczęcie nagrywania. Następnie, zachowując wytyczne 

instrukcji z dnia 6 kwietnia 2020 roku o organizacji posiedzeń organów podmiotów 

kolegialnych oraz gremiów z wykorzystaniem narzędzi komunikacji elektronicznej, 

odczytała listę obecności Członków Rady oraz Gości. Stwierdziła kworum i przedstawiła 

porządek obrad. Poinformowała również, że wszystkie głosowania odbędą się za pomocą 

systemu Ankieter, a linki do poszczególnych ankiet (głosowań), będą udostępniane na 

czacie w czasie rzeczywistym, natomiast linki dla gości spoza Uniwersytetu, 

uprawnionych do głosowania, zostaną przesłane jako tokeny na adresy e-mail Gości. 

Zapytała czy ktoś z Członków Rady ma uwagi lub pytania odnośnie 

proponowanego porządku obrad. Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.  

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia zdalnego Rady Naukowej Dyscypliny 

Językoznawstwo z dnia 25 marca 2021 roku. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania stopnia doktora mgr Alicji Karszni-Sobczak  

w dziedzinie nauk humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie w języku 

hiszpańskim egzaminu z dyscypliny podstawowej i egzaminu z dyscypliny dodatkowej  

w przewodzie doktorskim mgr Zuly Usme Lopez. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w skład Komisji 

konkursowej na stanowisko adiunkta w Zakładzie Językoznawstwa Stosowanego  

i Przekładoznawstwa w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

kadrowych w sprawie przedłużenia zatrudnienia mgr Marii Piotrowskiej na czas 

nieokreślony w grupie pracowników badawczo – dydaktycznych na Wydziale 

Orientalistycznym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo – 
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dydaktycznych w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii (dot. dr hab. Moniki 

Opalińskiej). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo – 

dydaktycznych w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii (dot. dr. hab. Bartłomieja 

Czaplickiego). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji 

Kwalifikacyjnej ds. awansu wewnętrznego na stanowisko profesora uczelni  

w grupie pracowników badawczo – dydaktycznych w Instytucie Języka Polskiego na 

Wydziale Polonistyki (dot. dr hab. Magdaleny Trysińskiej). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji 

Konkursowej na stanowisko asystenta w grupie pracowników badawczo – dydaktycznych 

w Zakładzie Bałtystyki w Katedrze Językoznawstwa Ogólnego, Migowego i Bałtystyki na 

Wydziale Polonistyki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rekomendacji zajęć w Szkole Doktorskiej Nauk 

Humanistycznych w roku akademickim 2021/2022. 

12. Sprawy różne (propozycja opracowania wskazówek dotyczących kształtu 

konspektu rozprawy doktorskiej jako „dobre praktyki”). 

13. Wolne wnioski. 

 

Przyjęcie porządku obrad 

 

 Przewodnicząca otwierając posiedzenie, przedstawiła porządek obrad. Poprosiła 

również Członków Rady o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia promotora i promotora 

pomocniczego w postępowaniu w sprawie  nadania stopnia doktora Gregoremu 

Haimovichowi. Pismo wpłynęło z wydziału Artes Liberales. Członkowie Rady wyrazili 

zgodę na rozszerzenie porządku obrad. Przewodnicząca zapytała, czy są jakieś uwagi na 

ten temat, wobec braku takowych, zarządziła głosowanie. 

Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 oso b). W głosowaniu 

wzięło udział 40 oso b. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

40 40 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. Porządek obrad został przyjęty. 

 
Zatwierdzenie protokołu posiedzenia zdalnego Rady Naukowej Dyscypliny 

Językoznawstwo z dnia 25 marca 2021 roku  
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 Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Członków Rady chce zgłosić uwagi odnośnie 

protokołu z posiedzenia Rady w dniu 25 marca 2021 roku. Nikt nie zgłosił uwag, wobec 

czego Przewodnicząca poprosiła o udostępnienie ankiety dotyczącej głosowania  

w sprawie zatwierdzenia protokołu. 

Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 oso b). W głosowaniu 

wzięło udział 39 oso b. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu posiedzenia zdalnego RND Językoznawstwo w dniu 25 
marca 2021 roku 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

39 39 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania stopnia doktora mgr Alicji Karszni-Sobczak  

w dziedzinie nauk humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo 

 

Przewodnicząca przedstawiła sylwetkę doktorantki mgr Alicji Karszni-Sobczak, 

odczytała tytuł rozprawy. Powitała obecnych na posiedzeniu prof. dr. hab. Józefa 

Porayskiego-Pomstę, promotora i prof. dr. hab. Mirosława Michalika, recenzenta 

rozprawy. Przypomniała Członkom Rady, iż mieli oni dostęp do wszystkich materiałów 

dotyczących doktorantki, jej rozprawy doktorskiej, protokołów komisji doktorskiej, 

recenzji.  

Przewodnicząca zapytała Gości, czy chcą zabrać głos w sprawie. Prof. dr hab. Józef 

Porayski-Pomsta podziękował za zaproszenie na posiedzenie Rady. Prof. dr hab. 

Mirosław Michalik podkreślił, że miał przyjemność recenzować dysertację mgr Alicji 

Karszni-Sobczak i uczestniczyć w publicznej obronie, na której doktorantka 

zaprezentowała swoją wiedzę w kunsztowny sposób. Poinformował także, że jego opinia 

jest jak najbardziej pozytywna.  

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z zebranych chce zabrać głos, wobec braku 

takich zgłoszeń, zarządziła głosowanie. 

 

Do głosowania uprawnionych było 39 osób. 
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Głosowanie w sprawie nadania mgr Alicji Karszni-Sobczak stopnia doktora w dziedzinie nauk 

humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

32 32 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Rada Naukowa Dyscypliny Językoznawstwo nadała mgr Alicji Karszni-Sobczak 

stopień doktora w dziedzinie nauk humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie w języku 

hiszpańskim egzaminu z dyscypliny podstawowej i egzaminu z dyscypliny 

dodatkowej w przewodzie doktorskim mgr Zuly Usme Lopez 

 

 Przewodnicząca przedstawiła wniosek promotora prof. dr. hab. Jacka Perlina,  

o przeprowadzenie egzaminów doktorskich w języku hiszpańskim w przewodzie 

doktorskim mgr Zuly Usme Lopez. Zapytała promotora, czy zechciałby dodać coś w tej 

kwestii. Prof. dr hab. Jacek Perlin wyjaśnił, że doktorantka przystąpiła do egzaminu  

z dyscypliny dodatkowej z filozofii, który został unieważniony z powodu problemów 

technicznych. Okazało się również, iż doktorantkę przerósł sam język polski podczas 

egzaminu. Promotor zaznaczył, że były już przypadki egzaminów w języku obcym, dlatego 

też wnosi o wyrażenie przez Radę zgody na taką procedurę. Dodatkowo podkreślił, że 

obrona rozprawy odbędzie się w języku polskim. 

 Przewodnicząca zapytała, czy Członkowie Rady chcą zabrać głos. Wobec braku 

takowych, zarządziła głosowanie. 

 

Do głosowania uprawnionych było 36 osób. 

 

Głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na przeprowadzenie egzaminu z dyscypliny 

podstawowej i egzaminu z dyscypliny dodatkowej w języku hiszpańskim w przewodzie 

doktorskim mgr Zuly Usme Lopez 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 28 0 1 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 Dr hab. Sylvia Bonacchi, prof. ucz. poprosiła o głos. Zwróciła się z prośbą  

o doprecyzowanie, jakie procedury obowiązują przy udzielaniu zgody na 

przeprowadzenie egzaminu w języku obcym, czy ma być zgoda np. egzaminatora. 
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 Dr hab. Anna Wojtyś również poprosiła o głos, jako przewodnicząca komisji 

doktorskiej w przewodzie mgr Zuly Usme Lopez, zwracając uwagę na to, że o ile w języku 

angielskim przeprowadzenie egzaminu nie stanowi problemu, to pojawiają się problemy 

z tzw. mniejszymi językami, lub innymi językami w ogóle. Na Wydziale Neofilologii  

w takich przypadkach podczas egzaminów jest obecny tłumacz. Tak też będzie  

w przypadku komisji doktorskiej w przewodzie mgr Zuly Usme Lopez.  

 Dr hab. Sylvia Bonacchi zapytała, czy tłumaczenie podczas egzaminów jest płatne. 

Przewodnicząca odnotowała pytania i sugestie, które pojawiły się w dyskusji. 

 Przewodnicząca przechodząc do kolejnych punktów obrad zaznaczyła, że kolejne 

sprawy dotyczą wyznaczenia przedstawicieli Rady Naukowej Dyscypliny 

Językoznawstwo do komisji awansowych, konkursowych i zatrudnieniowych. W tych 

głosowaniach uczestniczą wszyscy Członkowie Rady. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w skład Komisji 

konkursowej na stanowisko adiunkta w Zakładzie Językoznawstwa Stosowanego  

i Przekładoznawstwa w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii 

 

 Przewodnicząca zaproponowała dr. hab. Michała B. Paradowskiego na 

przedstawiciela Rady do Komisji konkursowej na stanowisko adiunkta w grupie 

pracowników badawczo – dydaktycznych w Zakładzie Językoznawstwa Stosowanego  

i Przekładoznawstwa Instytutu Anglistyki na Wydziale Neofilologii. Zapytała, czy 

kandydat wyraża zgodę, oraz czy Członkowie Rady zgłaszają inne kandydatury. Nie 

zgłoszono innych kandydatur. Po otrzymaniu zgody na kandydowanie, Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie. 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia dr. hab. Michała B. Paradowskiego na przedstawiciela Rady 

Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji konkursowej na stanowisko adiunkta w grupie 

pracowników badawczo-dydaktycznych w Zakładzie Językoznawstwa Stosowanego  

i Przekładoznawstwa Instytutu Anglistyki na Wydziale Neofilologii 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 
37 37 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

kadrowych w sprawie przedłużenia zatrudnienia mgr Marii Piotrowskiej na czas 

nieokreślony w grupie pracowników badawczo – dydaktycznych na Wydziale 

Orientalistycznym 
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Przewodnicząca zaproponowała prof. dr hab. Iwonę Kraskę-Szlenk na 

przedstawiciela Rady do Komisji ds. kadrowych w sprawie przedłużenia zatrudnienia na 

czas nieokreślony mgr Marii Piotrowskiej na stanowisku asystenta w grupie 

pracowników badawczo - dydaktycznych na Wydziale Orientalistycznym. 

Poinformowała, że otrzymała od prof. dr hab. Iwony Kraski-Szlenk zgodę na 

kandydowanie.  Zapytała, czy Członkowie Rady zgłaszają inne kandydatury. Nie 

zgłoszono innych kandydatur,  wobec czego Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia prof. dr hab. Iwony Kraski-Szlenk na przedstawicielkę Rady 
Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji ds. kadrowych w sprawie przedłużenia 
zatrudnienia na czas nieokreślony mgr Marii Piotrowskiej na stanowisku asystenta w grupie 
pracowników badawczo - dydaktycznych na Wydziale Orientalistycznym 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

37 37 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo – 

dydaktycznych w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii (dot. dr hab. Moniki 

Opalińskiej) 

 

Przewodnicząca zaproponowała dr hab. Anny Wojtyś na przedstawicielkę Rady 

Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji awansowej w postępowaniu 

awansowym dr hab. Moniki Opalińskiej na stanowisko profesora uczelni w grupie 

pracowników badawczo - dydaktycznych Instytutu Anglistyki na Wydziale Neofilologii. 

Zapytała dr hab. Annę Wojtyś o zgodę na kandydowanie.  Zapytała również, czy 

Członkowie Rady zgłaszają inne kandydatury. Nie zgłoszono innych kandydatur. Po 

otrzymaniu zgody na kandydowanie, Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia dr hab. Anny Wojtyś na przedstawicielkę Rady Naukowej 
Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji awansowej w postępowaniu awansowym dr hab. Moniki 
Opalińskiej na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo - dydaktycznych 
Instytutu Anglistyki na Wydziale Neofilologii 
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Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

39 39 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji ds. 

awansu na stanowisko profesora uczelni w grupie pracowników badawczo – 

dydaktycznych w Instytucie Anglistyki na Wydziale Neofilologii (dot. dr. hab. 

Bartłomieja Czaplickiego) 

 

Przewodnicząca zaproponowała prof. dr. hab. Adama Przepiórkowskiego na 

przedstawiciela Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji awansowej  

w postępowaniu awansowym dr. hab. Bartłomieja Czaplickiego na stanowisko profesora 

uczelni w grupie pracowników badawczo - dydaktycznych Instytutu Anglistyki na 

Wydziale Neofilologii. Zapytała prof. dr. hab. Adama Przepiórkowskiego o zgodę na 

kandydowanie.  Zapytała również, czy Członkowie Rady zgłaszają inne kandydatury. Nie 

zgłoszono innych kandydatur. Po otrzymaniu zgody na kandydowanie, Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie. 

 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie W sprawie wyznaczenia prof. dr. hab. Adama Przepiórkowskiego na 
przedstawiciela Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji awansowej  
w postępowaniu awansowym dr. hab. Bartłomieja Czaplickiego na stanowisko profesora uczelni 
w grupie pracowników badawczo - dydaktycznych Instytutu Anglistyki na Wydziale Neofilologii 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

40 39 0 1 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji 

Kwalifikacyjnej ds. awansu wewnętrznego na stanowisko profesora uczelni  

w grupie pracowników badawczo – dydaktycznych w Instytucie Języka Polskiego 

na Wydziale Polonistyki (dot. dr hab. Magdaleny Trysińskiej) 

 

Przewodnicząca zaproponowała dr hab. Agnieszkę Szarkowską, prof. ucz. na 

przedstawicielkę Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji Kwalifikacyjnej 

ds. awansu wewnętrznego dr hab. Magdaleny Trysińskiej na stanowisko profesora 
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uczelni w grupie pracowników badawczo - dydaktycznych w Instytucie Polonistyki 

Stosowanej na Wydziale Polonistyki. Zapytała dr hab. Agnieszkę Szarkowską, prof. ucz.  

o zgodę na kandydowanie.  Zapytała również, czy Członkowie Rady zgłaszają inne 

kandydatury. Nie zgłoszono innych kandydatur. Po otrzymaniu zgody na kandydowanie, 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia dr hab. Agnieszki Szarkowskiej, prof. ucz. na 
przedstawicielkę Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji Kwalifikacyjnej ds. 
awansu wewnętrznego dr hab. Magdaleny Trysińskiej na stanowisko profesora uczelni w grupie 
pracowników badawczo - dydaktycznych w Instytucie Polonistyki Stosowanej na Wydziale 
Polonistyki 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

37 36 0 1 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady w Komisji 

Konkursowej na stanowisko asystenta w grupie pracowników badawczo – 

dydaktycznych w Zakładzie Bałtystyki w Katedrze Językoznawstwa Ogólnego, 

Migowego i Bałtystyki na Wydziale Polonistyki 

 

Przewodnicząca zaproponowała dr Katarzynę Stachowiak-Szymczak na 

przedstawicielkę Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji Konkursowej na 

stanowisko asystenta w grupie pracowników badawczo - dydaktycznych w Zakładzie 

Bałtystyki w Katedrze Językoznawstwa Ogólnego, Migowego i Bałtystyki na Wydziale 

Polonistyki. Zapytała dr Katarzynę Stachowiak-Szymczak o zgodę na kandydowanie.  

Zapytała również, czy Członkowie Rady zgłaszają inne kandydatury. Nie zgłoszono innych 

kandydatur. Po otrzymaniu zgody na kandydowanie, Przewodnicząca zarządziła 

głosowanie. 

 

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia dr Katarzyny Stachowiak-Szymczak na przedstawicielkę 
Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo w Komisji Konkursowej na stanowisko asystenta w 
grupie pracowników badawczo - dydaktycznych w Zakładzie Bałtystyki w Katedrze 
Językoznawstwa Ogólnego, Migowego i Bałtystyki na Wydziale Polonistyki 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 
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38 38 0 0 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rekomendacji zajęć w Szkole Doktorskiej Nauk 

Humanistycznych w roku akademickim 2021/2022 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, przewodnicząca 

poinformowała o piśmie Dyrektor Szkoły Doktorskiej Nauk Humanistycznych dr hab. 

Moniki Rekowskiej, w sprawie rekomendacji zajęć w roku akademickim 2021/2022. 

Przekazała, że zwróciła się na wydziały, aby udzieliły informacji w sprawie propozycji 

zajęć dla Szkoły Doktorskiej Nauk Humanistycznych na przyszły rok akademicki. Oferty  

spłynęły z Wydział Neofilologii, Wydziału Lingwistyki Stosowanej i Wydziału Polonistyki. 

W kilku wypadkach są to zajęcia łączone, międzywydziałowe. Rada może zgłosić około  

8 – 10 jednostek zajęć metodologicznych. Propozycji spłynęło nieco więcej, ale nie są to 

wyłącznie kursy dotyczące metodologii. Przewodnicząca wyjaśniła również skąd takie 

liczby kursów i że uzależnione są one od liczby doktorantów. Zasugerowała także, aby 

propozycje takich zajęć w przyszłym roku zgłaszane były wcześniej, aby mieć odpowiedni 

czas na ich opracowanie i że zwróci się w tej sprawie do Dyrektor Szkoły Doktorskiej Nauk 

Humanistycznych dr hab. Moniki Rekowskiej. Następnie poprosiła Członków Rady  

o wyrażenie opinii w sprawie rekomendacji zajęć.  

Prof. dr hab. Ewa Żebrowska przychyliła się do słów Przewodniczącej. Głos zabrała 

dr hab. Agnieszka Otwinowska-Kasztelanic, prof. ucz., która zaproponowała, aby Rada 

przedstawiła Szkole Doktorskiej kanon zajęć, wraz z zajęciami, przez które powinni 

przejść wszyscy doktoranci. Przewodnicząca przekazała również, że w chwili obecnej 

program Szkoły Doktorskiej jest bardzo rozbudowany. Dr hab. Grzegorz Pawłowski 

podkreślił, aby mieć na uwadze dobrą relację, którą Uniwersytet zawsze miał na uwadze 

jako najwyższą relację: uczeń – mistrz i nie eliminować zajęć indywidualnych ze 

studentem, a program włączał również program konkretnej szkoły lingwistycznej, 

językoznawczej, przekładoznawczej. Przewodnicząca poinformowała, że na spotkaniu 

Przewodniczących Rad Dyscyplin nauk humanistycznych z Dyrektor Szkoły Doktorskiej 

Nauk Humanistycznych podkreślana była kwestia indywidualnej pracy promotora  

z doktorantem, co wiąże się z kwestią liczebności grup zajęciowych. Dr hab. Anna Wojtyś 

zaproponowała, aby w przyszłości dłuższy termin przygotowania kursów wpłynął 

również na opracowanie ich dokładnego programu i sylabusów, wraz z metodologią. 

Przewodnicząca przekazała, że Szkoła Doktorska zwróci się o przygotowanie sylabusów 

po słynięciu wszystkich ofert kursów. 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś uwagi w sprawie. Wobec braku 

takowych, zarządziła głosowanie. 
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 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie rekomendacji obsady zajęć w Szkole Doktorskiej Nauk Humanistycznych 
w roku akademickim 2021/2022 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

38 35 1 2 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia promotora i promotora pomocniczego  

w postępowaniu w sprawie nadania stopnia doktora mgr Gregoremu 

Haimovichowi 

 

 Przewodnicząca poinformowała Członków Rady o wpłynięciu wniosku  

o doktoranta z Wydziału Artes Liberales, mgr Gregora Haimovicha. Wniosek dotyczy 

wyznaczenia promotora i promotora pomocniczego w postępowaniu w sprawie nadania 

stopnia doktora. Odczytała tytuł rozprawy oraz nazwiska promotorów. Zapytała, czy są 

pytania w sprawie, wobec braku takowych, zarządziła głosowanie. 

 

Do głosowań uprawnionych było 36 osób. 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia dr hab. Justyny Olko na promotora w postępowaniu w 
sprawie nadania stopnia doktora mgr. Gregoremu Haimovichowi w dziedzinie nauk 
humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

28 26 0 2 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie wyznaczenia Rika van Gijn, PhD (Assistant Professor of Linguistics Leiden 
University, Netherlands) na promotora pomocniczego w postępowaniu w sprawie nadania 
stopnia doktora mgr. Gregoremu Haimovichowi 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 
Nie zaznaczono 

żadnej odpowiedzi 

28 26 0 1 1 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Sprawy różne (propozycja opracowania wskazówek dotyczących kształtu 

konspektu rozprawy doktorskiej jako „dobre praktyki”) 
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 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca 

poinformowała, że wobec wielu pytań zadawanych przez doktorantów o kształt 

konspektu rozprawy doktorskiej, wraz z Zastępczyniami chciałaby zaproponować, aby 

Rada opracowała wytyczne odnośnie tego dokumentu. Następnie zostałyby one 

umieszczone na stronie internetowej Rady Naukowej Dyscypliny Językoznawstwo, 

zarówno w języku polskim, jak i angielskim. Poinformowała również, że do opracowania 

wytycznych zostanie powołany zespół, w skład którego wejdą Członkowie Rady ze 

stopniem doktora. Przewodnicząca odczytała nazwiska kandydatów, którzy zgodzili się 

podjąć pracy w zespole: dr Ilona Banasiak, dr Marta Falkowska i dr Marcin Opacki oraz 

zadeklarowała swoją pomoc przy opracowaniu wskazówek dotyczących konspektu. 

Następnie zapytała o wyrażenie zgody kandydatów, a po jej otrzymaniu zapytała 

Członków Rady, czy mają inne kandydatury oraz uwagi.  

 Głos zabrał dr hab. Grzegorz Pawłowski, zgłaszając wątpliwości co do formalizacji 

takiego konspektu, w związku z tym, że formuła każdej pracy doktorskiej jest bardzo 

różna. Przewodnicząca udzielając odpowiedzi, wyjaśniła, że konspekt jest niezbędny do 

wszczęcia procedury i warto opracować wskazówki ułatwiające jego sformułowanie 

doktorantom. Podkreśliła również, że opracowanie takie nie będzie stanowić uchwały,  

a raczej mieć kształt dobrych praktyk. Dr hab. Grzegorz Pawłowski zapytał, czy 

formułując taki wzór konspektu nie wchodzi się w kompetencje promotora. Dr hab. 

Izabela Winiarska-Górska wypowiedziała się, iż takie informacje uzyskuje doktorant na 

pierwszym roku studiów doktoranckich. Dr hab. Beata Wójtowicz poprała inicjatywę 

przygotowania wytycznych odnośnie konspektu rozprawy doktorskiej 

przygotowywanego w procedurze wszczęcia postępowania o nadanie stopnia doktora. 

Podkreśliła również, że w programie szkoły doktorskiej jest przewidziane tylko 15 godzin 

na pracę promotora z doktorantem. Dr hab. Agnieszka Otwinowska-Kasztelanic, prof. ucz. 

odniosą się do swoich doświadczeń jako promotor rozprawy doktorskiej. Przekazała, że 

bardzo często szukała informacji formalnych związanych z tworzeniem pracy doktorskiej 

i zauważyła, ze takich informacji brakuje. Dlatego uważa, że zakreślenie pewnych ram, 

punktów, które trzeba zawrzeć w takim dokumencie jest dobrym pomysłem i pewna 

standaryzacja na pewno nie zaszkodzi. Dr hab. Łucja Biel, prof. ucz. poinformowała, że  

biorąc udział w procedurach doktorskich na uniwersytetach angielskich i irlandzkich, 

otrzymała dość obszerny przewodnik stanowiący świetne ukierunkowanie dla 

doktorantów, którzy dzięki temu byli usamodzielnieni w kwestiach formalnych i nie 

przychodzili do promotora z pytaniami o sprawy techniczne. Dzięki temu promotor 

skupiał się na kwestiach merytorycznych. Poza tym takie wytyczne dają pewność 

zapoznania się z procedurą postępowań doktorskich. Dlatego też dr hab. Łucja Biel uważa, 

że dobrym pomysłem wydaje się opracowanie przewodnika dla doktorantów ze 

szczegółowym wyjaśnieniem np. jak wygląda egzamin z dyscypliny. Poza tym coraz 

częściej pojawiają się promotorzy zagraniczni, a o czym również warto pomyśleć 

opracowując takie wskazówki.  
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W dyskusji na czacie wypowiedzieli się również dr hab. Marek Łaziński prof. ucz., który 

zauważył, że takie wytyczne wpływają na standaryzację tekstu, dr hab. Magdalena 

Sykurska-Derwojed, prof. ucz., która poparła pomysł opracowania przewodnika dla 

doktorantów oraz dr hab. Grzegorz Pawłowski, który uznał stworzenie przewodnika 

dotyczącego procedury za działanie słuszne. Dr hab. Sylvia Bonacchi również poparła 

pomysł opracowania takiego przewodnika, wspólnego dla doktorantów.  

 Przewodnicząca zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania i uwagi, wobec braku 

takowych, zarządziła głosowanie. 

  

 Do głosowania uprawnieni byli wszyscy Członkowie Rady (48 osób). 

 

Głosowanie w sprawie powołania komisji ds. opracowania wytycznych dotyczących konspektu 
rozprawy doktorskiej w dziedzinie nauk humanistycznych w dyscyplinie językoznawstwo 

Imię i nazwisko Oddane 
głosy 

Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 
dr Ilona Banasiak 

40 38 1 1 

dr Marta Falkowska 
40 40 0 0 

dr Marcin Opacki 
40 39 0 1 

Przewodnicząca odczytała wyniki głosowania. 

 

Wolne wnioski 

  

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Członków Rady ma jakieś sprawy, które 

chciałby zgłosić. Dr hab. Anna Wojtyś zadała pytanie odnośnie procedury zgłaszania 

kandydatów do komisji doktorskich i habilitacyjnych.  Zasugerowała, aby sformalizować 

tę kwestię, ponieważ różne wydziały stosują różną taktykę. Przewodnicząca 

poinformowała o wątpliwości odnośnie członków komisji doktorskich, czy powinni być 

to wyłącznie Członkowie Rady oraz że ta sprawa została zgłoszona do prawników.  

Dr hab. Izabela Szymańska podkreśliła, iż takie wytyczne  

powinny być identyczne dla wszystkich Rad Naukowych Dyscyplin.  

 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze wolne wnioski, wobec braku takich 

zgłoszeń zamknęła posiedzenie.  

 

 

Protokół sporządziła: 

mgr Aleksandra Malarz 

 


